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Abstract (en)
[origin: US5453960A] This watch (1) includes a case (2), a glass (3) and at least one manual control device (22), which comprises a capacitive
sensor (20) with a first electrode (5) arranged on the internal face (6) of the glass (3). The selective positioning of a finger (10) of a wearer of the
watch (1) on the external face of the glass (3) enables a first capacity (Cd) to be formed between the first electrode (5) and earth (11) constituted by
the case (2). A parasitic capacity (Cp) is present between the first electrode and the case. The manual control device (22) also includes a voltage-
frequency converter (22) whose oscillation frequency is determined by the first capacity (Cd), when the latter is formed by the presence of the finger,
in combination with the parasitic capacity (Cp),

Abstract (fr)
Cette montre (1) comporte un boîtier (2), un verre (3) et au moins un dispositif de commande manuelle (22), qui comprend un capteur capacitif
(20) avec une première électrode (5) disposée sur la face intérieure (6) du verre (3). Le positionnement sélectif d'un doigt (10) d'un porteur de
la montre (1) sur la face extérieure du verre (3) permet de former une première capacité (Cd) entre la première électrode (5) et la masse (11)
constituée par le boîtier (2). Une capacité parasite (Cp) est présente entre la première électrode et le boîtier. Le dispositif de commande manuelle
(22) comprend en outre un convertisseur tension-fréquence (22) dont la fréquence d'oscillation est déterminée par la première capacité (Cd), lorsque
celle-ci est formée par la présence du doigt, en combinaison avec la capacité parasite (Cp). L'invention peut être utilisée dans des montres dites "à
reconnaissance d'écriture". <IMAGE>
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